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Bijlage(n) 

- 

Bij brief van 19 maart 2020, ingekomen op 19 maart 2020, heeft u namens de 

GroenLinks fractie schriftelijke vragen gesteld. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 

1. Is het College bekend met de resultaten van dit onderzoek? 
Antwoord: Ja. 

 

2. Hoeveel megastallen voor kippen en varkens zijn er op dit moment 
gevestigd in Brabant? Is het College het er mee eens dat wij als overheid een 
grotere verantwoordelijkheid, met bijbehorend beleid en handhaving, nodig 
hebben om brandveiligheid te vergroten omdat het aantal megastallen in 
Brabant erg hoog is? 
Antwoord: Op basis van het Bestand Veehouderij Bedrijven (BVB) is 

onderstaand overzicht van aantallen veehouderijlocaties naar grootte 

opgesteld: 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
De tabel heeft betrekking op het totaal aantal locaties ongeacht de 

diercategorie (dus ook rundvee).  

 

Aantal NGE Totaal aantal locaties in Brabant 

>= 500 nge 232 

300 - 500 nge 564 

<300 nge 8.464 

Totaal 9.260 

* Definitie megastal volgens Alterra is een NGE-factor >= 300 nge 
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Wij zijn ons bewust van de grote impact die een stalbrand heeft en vinden het 

van belang dat stalbranden bij reguliere én megastallen zo min mogelijk 

voorkomen. De brandveiligheid komt aan de orde bij de 

omgevingsvergunning, onderdeel bouwen, waarvoor de gemeenten veelal het 

bevoegd gezag zijn. Ook het toezicht op het bouwdeel wordt door hen 

uitgevoerd, dit vindt plaats tijdens de bouw en de oplevering van de stal. De 

provincie heeft geen bevoegdheden op dit terrein.  

Toezichthouders Milieu komen periodiek bij bedrijven en komen in stallen die 

al enige tijd in gebruik zijn. In het kader van het project Intensivering Toezicht 

Veehouderijen beoordelen toezichthouders –in het kader van integraliteit en 

om het aantal bedrijfsbezoeken te beperken– naast de milieu-onderdelen van 

de vergunning ook enkele aspecten m.b.t. brandveiligheid.  

Toezichthouders milieu zijn in principe niet opgeleid om 

brandveiligheidsaspecten te controleren, zij hebben wel een oog en oor 

functie ten aanzien van de brandveiligheidsaspecten die zij niet controleren. 

Zo controleren zij wel blusmiddelen en vluchtroutes, maar niet de 

bouwkundige aspecten van brandveiligheid of de brandveiligheid van 

technische installaties. Toezichthouders milieu zullen, in samenwerking met de 

ZLTO, een extra training volgen, gericht op maatregelen die veehouders 

kunnen treffen ter voorkoming van brand, zoals blusmiddelen en vluchtroutes. 

Tijdens hun werkzaamheden kunnen de toezichthouders hierover voorlichting 

geven aan veehouders. Provinciale Staten worden op korte termijn 

geïnformeerd over de uitkomsten van het ITV-project. 

 

We zijn van mening dat de rijksoverheid, gemeenten, de sector en 

verzekeraars samen de verantwoordelijkheid hebben om deze problematiek 

aan te pakken en door te pakken. Het instrumentarium voor regelgeving, 

controle en handhaving is bij rijk en gemeenten belegd. Dit is gezien de 

koppeling met bevoegdheden in het kader van bouw(besluit) een logisch 

samenhangend geheel.  

 

3. Uit het onderzoek blijkt dat de brandveiligheidseisen voor megastallen 
achter blijven bij de toenemende intensivering van de veehouderij. Heeft het 
College een verklaring waarom de risico’s bij megastallen vele mate groter 
zijn dan ten opzichte van andere, reguliere stallen? Kan zij ingaan op de 
gevolgen voor brandveiligheid van het ophogen van wettelijk toegestane 
grootte van brandcompartimenten, die in 2012 zijn oprekt? Is bij het College 
bekend hoeveel stallen in Brabant brandcompartimenten hebben van 2500 
vierkante meter of meer?  
Antwoord: Het onderzoek van Investico trekt niet de conclusie dat in 

megastallen de brandveiligheidseisen achter blijven. Bij experts (Connecting 

AgriFood) is navraag gedaan en zij geven ook aan dat op basis van het 

artikel niet de conclusie getrokken kan worden dat er een significant verband 

is tussen megastallen en stalbranden. Zeker doordat er relevante parameters, 

zoals ouderdom van de (mega)stal en oorzaak van de brand, niet zijn 

meegenomen in het onderzoek. 
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Het bericht van Investico en de evaluatie die in 2017 in het kader van het 

Actieplan Stalbranden 2012-2016 is uitgevoerd gaan onder andere in op de 

risico’s van grotere brandcompartimenten. Grote brandcompartimenten geeft 

het risico op meer dode dieren in het geval er brand uitbreekt. Wij zullen de 

verantwoordelijke minister dringend verzoeken om de bepalingen over de 

toegestane grootte van de brandcompartimenten in het Bouwbesluit te 

heroverwegen en zo nodig te verkleinen. 

 

4. De branchevereniging voor verzekeringsadviseurs Afdiz noemt de varkens- 
en pluimveehouderij, gezien de grote risico’s, inmiddels ‘praktisch 
onverzekerbaar’. Herkent het College dit signaal? Zo ja, wat zijn de 
(financiële) gevolgen hiervan?  
Antwoord: Ja. Hieruit blijkt dat verzekeraars zeer bewust omgaan met het 

verzekeren van stallen en dat veehouders in voorkomende situaties 

aanvullende maatregelen moeten nemen om het risico op brand en de schade 

als gevolg van brand moeten beperken. Veel verzekeraars eisen bijvoorbeeld 

een keuringscertificaat voor de elektrische installaties in de stal. 

 

5. In het bestuursakkoord 2019-2023 “Kiezen voor kwaliteit” staat dat er 
wordt onderzocht of er extra maatregelen genomen kunnen worden om de 
brandveiligheid van stallen verder te vergroten. Wat is de status van het 
onderzoek? Op welke wijze vindt er (momenteel) afstemming plaats met 
Brabantse partners en het Rijk?  Wanneer kan de Staten een aanpak ter 
vergroting van de brandveiligheid verwachten? 
Antwoord:  

Uit de evaluatie van het eerste Actieplan stalbranden 2012-2016 bleek dat de 

risico’s ten aanzien van brand zich in hoge mate voordoen in oudere stallen. 

In de evaluatie zijn concrete en effectieve maatregelen genoemd die bij 

nieuwbouw of verbouw genomen kunnen worden. Voor de bouw van nieuwe 

stallen gelden sinds de aanscherping van het Bouwbesluit in 2014 ook 

strengere brandveiligheidseisen.  

Zoals bij het antwoord op vraag 2 is vermeld, hebben wij als provincie 

beperkte mogelijkheden om te sturen op brandveiligheid. Desondanks hebben 

wij binnen onze bevoegdheden diverse maatregelen genomen. Ons beleid 

stuurt op modernisering van bestaande stallen en draagt daarmee bij aan 

brandveiligheid. Zo hebben wij bijvoorbeeld brandveiligheid opgenomen in 

de BZV. In het pakket ondersteunende maatregelen zet ons college stevig in 

op innovaties in stalsystemen die emissies bij de bron aanpakken en 

daarnaast beter zijn voor het stalklimaat, dierenwelzijn, gezondheid en onder 

andere brandveiligheid. Het systeem van gekoelde mestpannen is een 

voorbeeld hiervan en staat op de subsidielijst van first movers. Veehouders die 

hun bedrijf in het kader van de transitie ontwikkelen hebben een 

investeringsmoment en kunnen bij de modernisering maatregelen ten behoeve 
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van brandveiligheid toepassen. De Taskforce Toekomstbestendige Stallen 

neemt brandveiligheid expliciet mee als aspect. Bij hen brengen we de 

onderzoeksresultaten van Investico onder de aandacht.  

Tot slot zetten wij een onderzoek uit bij een onafhankelijke partij om te kijken 

of aanvullende maatregelen mogelijk zijn. 
 

6. Is het College bereid de onderzoeksresultaten van Investico over het 
verband tussen megastallen en stalbranden mee te nemen in de aanpak voor 
het vergroten van de brandveiligheid?  
Antwoord: Zie het antwoord op vraag 5. 

 

 

Overeenkomstig het door Gedeputeerde  

Staten van Noord-Brabant genomen besluit, 

namens deze, 

  

 
A.F. Meulepas,  

 

programmamanager Landbouw en Voedsel 

 

(In verband met de corona-maatregelen is deze brief, na vaststelling door het college, digitaal door 

de verantwoordelijk programmamanager ondertekend) 

 


